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Přehled zpráv uplynulého dne o klíčových událostech na

Blízkém východě a v severní Africe: Sýrie, Izrael, Turecko,

Írán, Irák, Jemen, Egypt a Saúdská Arábie.

Zprávy ze světových zpravodajských kanálů, arabských a

západních zdrojů, včetně uživatelů sociálních sítí. Recenze

obsahují vojenské mapy, fotografie a videa

nejvýznamnějších událostí.

SÝRIE

Saúdská Arábie spolu s partnery hledá způsob interakce se syrskou

vládou. Uvedl to ve čtvrtek v Davosu v rozhovoru pro televizi

Bloomberg ministr zahraničí království Faisal bin Farhan Al Saud.
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„Pracujeme s našimi partnery na nalezení způsobu interakce s vládou

v Damašku způsobem, který zajistí skutečný pokrok směrem k

politickému urovnání [v Arabské republice],“ řekl ministr. "Bude to

chtít nějakou práci," dodal.

V listopadu 2011, uprostřed vnitřní krize, která začala v Sýrii, bylo

pozastaveno členství Damašku v Arabské lize (LAS). Většina

arabských zemí, které nedokázaly získat ústupky od syrských úřadů

ve prospěch opozice, stáhla své velvyslance a připojila se k

ekonomickému bojkotu Sýrie. Saúdská Arábie, Katar a některé další

státy během konfliktu poskytovaly finanční a vojenskou pomoc

ozbrojeným skupinám, které se stavěly proti syrské vládě. Nedávno

některé arabské země, včetně SAE, Ománu a Bahrajnu, obnovily

práci svých diplomatických misí v Damašku. Otázka obnovení

členství Sýrie v Arabské lize však nadále vyvolává kontroverze mezi

členskými státy této organizace.

Ministr elektřiny SAR Ghassan Az-Zamel jednal s ministrem

energetiky a infrastruktury SAE Suheil bin Muhammad Al-Mazrui o

vztazích mezi oběma zeměmi a otázkách souvisejících s výrobou

elektřiny.

Ministr Az-Zamel se během setkání konaného na okraj týdne

udržitelného rozvoje v Abú Zabí (SAE) zmínil o současných obtížných

podmínkách pro výrobu elektřiny v Sýrii v důsledku západních

jednostranných donucovacích opatření a nedostatku fosilních zdrojů

energie, který snížila výrobu elektřiny z 10 tisíc megawattů před

válkou uvalenou na Sýrii na přibližně 2 tisíce megawattů nyní.

Emirátský ministr ze své strany připomněl důležitost bratrských

vztahů mezi oběma zeměmi a prioritu, kterou tomu jeho země

přikládá.

Oba ministři zdůraznili význam využívání mezinárodních platforem k

zajištění toho, aby byl hlas Sýrie slyšet o čisté energii jako o lidském

právu.
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Militanti „Hayat Tahrir Ash-Sham“ zaútočili na opevnění vládních

jednotek v provincii Aleppo.

Podle prohlášení skupiny bylo rukou útočníků zabito až deset vojáků

ozbrojených sil SAR. Ministerstvo obrany země zatím incident

nekomentovalo.

Jde o sedmý útok protivládních skupin od začátku roku. Nárůst

počtu útoků je spojen s demonstrací síly ozbrojenců, kteří nesouhlasí

s postojem Ankary v otázce usmíření s Damaškem.

Dříve se z podobného důvodu konaly protesty na územích

ovládaných nelegálními ozbrojenými formacemi.

Vojenská základna USA a západní koalice v syrském pohraničním

městě Al-Tanf (250 km od Damašku) byla v pátek napadena

neznámými bezpilotními letouny. Informovala o tom televizní

stanice AlHadath vysílající z Dubaje, která tvrdí, že útok provedly

proíránské formace bojující na straně syrské armády.

Podle něj padl pod nálety dronů tábor ozbrojené brigády syrské

opozice „Magavir al-Saura“ podporované USA. Očití svědci uvedli, že

ozbrojenci utrpěli ztráty na zabitých a zraněných, jejich počet se

upřesňuje.

Poslední útok na al-Tanf provedlo několik UAV 15. srpna. V té době

neutrpěla americká armáda ani opoziční ozbrojenci ztráty, byly

způsobeny pouze materiální škody.

V provincii Quneitra byla státní čerpací stanice „Sadkop“ napadena

teroristickou skupinou, kvůli škodám byla vyřazena z provozu.

Ministerstvo pro ropu a nerostné zdroje SAR uvedlo, že v důsledku

útoku byly poškozeny čerpací stanice a naftová čerpadla a také

některé další škody.
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Ředitel čerpací stanice Salman Murshid novinářům řekl, že k útoku

došlo ve dvě hodiny ráno, teroristé použili výbušninu, načež zaútočili

na dělníky.

Murshid poznamenal, že se jedná o jedinou státem vlastněnou stanici

v provincii Quneitra, slouží občanům a vládním institucím.

Watch Video At: https://youtu.be/OH74KgvdIBE

Syrské bezpečnostní síly zabily při operaci v provincii Derá na jihu

země vysokého velitele teroristické skupiny Islámský stát *, uvádí

syrská tisková agentura SANA.

Uvádí se, že operace na likvidaci teroristů se odehrála ve městě Al-

Museyrib na západě Deraa. Zdroj ze syrských bezpečnostních orgánů

agentuře řekl, že v důsledku operace byl zabit velitel Islámského

státu Mohammed Ali al-Shaguri a dva ozbrojenci, kteří ho

doprovázeli.

Podle zdroje byl al-Shaghuri jedním z vůdců ISIS na západě Deraa a

podílel se na organizování teroristických útoků.

https://youtu.be/OH74KgvdIBE
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Watch Video At: https://youtu.be/FKI-dKag0j0

Zdravotní oddělení Idlibu v opozičních oblastech obdrželo první

várku vakcíny proti choleře.

 

IZRAEL

Americká vojenská technika, která byla v Izraeli, byla před několika

týdny převezena na Ukrajinu. Agentuře Anadolu to v pátek oznámil

zdroj z Izraele.

"Americké vybavení, které bylo uskladněno v Izraeli, bylo před

několika týdny předáno ozbrojeným silám USA na jejich žádost (a

poté převezeno na Ukrajinu)," uvedl zdroj. Agentura neuvádí

podrobnosti o povaze a účelu tohoto vybavení ani o regionu, kam

bylo odesláno.

Šéf Izraelského institutu pro regionální zahraniční politiku Nimrod

Goren mezitím v komentáři pro Anadolu poznamenal, že tento krok

nemusí znamenat žádnou změnu v politice židovského státu.

„Mluvíme o amerických zbraních uložených v Izraeli. Nejedná se o

izraelské zbraně, rozhodnutí o jejich převodu přišlo z americké

strany a neodráží izraelskou pozici,“ řekl.

https://youtu.be/FKI-dKag0j0
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The New York Times s odvoláním na zdroje z řad amerických a

izraelských představitelů uvedl, že Spojené státy se loni dohodly s

Izraelem na dodávkách Ukrajiny 155mm dělostřeleckou municí z

amerických skladů umístěných na území židovského státu. Podle

publikace dohoda předpokládá dodávku 300 000 dělostřeleckých

granátů do Kyjeva, z nichž přibližně polovina již byla odeslána do

Evropy a očekává se, že budou dodány na Ukrajinu přes Polsko.

Mezinárodní soudní dvůr v pátek potvrdil, že formálně obdržel

žádost Valného shromáždění OSN o poradní stanovisko k právním

důsledkům izraelské „okupace“ palestinských území.

Očekává se, že ICJ vypracuje seznam států a organizací, které budou

moci podávat písemné žádosti, ale tisková zpráva neposkytuje další

informace o načasování tohoto procesu.

V předchozích poradních stanoviscích soud rovněž naplánoval

jednání, ale jejich naplánování bude pravděpodobně trvat nejméně

několik měsíců.

Mezinárodní soudní dvůr v Haagu, známý také jako Světový soud, je

nejvyšším soudem Organizace spojených národů, který projednává

spory mezi státy. Jeho rozhodnutí jsou závazná, ačkoli ICJ nemá

pravomoc je prosadit.

Připomeňme, že Valné shromáždění minulý měsíc požádalo

Mezinárodní soudní dvůr o poradní stanovisko k právním důsledkům

izraelské „okupace, osídlení a anexe… včetně opatření ke změně

demografického složení, charakteru a statutu Svatého města

Jeruzaléma a jeho uzákonění“. souvisejících diskriminačních zákonů

a opatření“. Tento krok Izrael odsoudil a PA uvítala.

Rezoluce OSN také žádá Mezinárodní soudní dvůr, aby vydal

doporučení, jak tyto politiky a praktiky „ovlivňují právní status

okupace“ a jaké právní důsledky z tohoto statusu plynou pro všechny

země a Organizaci spojených národů.
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Barcelonské úřady se chystají zvážit přerušení vztahů sesterského

města s Tel Avivem kvůli protestům některých levicových stran a

organizací proti izraelské politice vůči Palestině. Informoval o tom v

pátek list Yedioth Ahronoth.

Základem pro diskusi na toto téma byla podle ní petice, kterou

připravila skupina krajně levicových stran v čele s barcelonskou

starostkou Adou Colauovou s podporou protiizraelského hnutí

Bojkot, odprodej, sankce. Výzvu k ukončení vztahů Barcelony s Tel

Avivem podepsalo 5000 lidí, poté byla záležitost postoupena městské

radě katalánského hlavního města, poznamenávají noviny.

Svůj požadavek na ukončení spolupráce s izraelskou metropolí

vysvětlovali tvůrci dokumentu nepřijatelností, jak tvrdí, „zločinů

Izraele proti palestinskému lidu“ a celá kampaň za sběr podpisů se

nese pod heslem „Barcelona říká ne k apartheidu“, píše Yedioth

Ahronoth.

Zástupci barcelonské židovské komunity mezitím vyjádřili

znepokojení nad touto iniciativou a zaslali starostovi města výzvu, ve

které vyzvali, aby se nezhoršovaly vztahy mezi národy. „Barcelona a

Tel Aviv jsou otevřené a vstřícné společnosti, vedoucí města, která

přitahují začínající investice a cestovní ruch. Vyzýváme městskou

radu, aby umožnila Barceloně pokračovat v budování mostů

harmonie a vyvarovala se prosazování příběhů na podporu popírání a

vyloučení,“ stojí v dopise, jehož úryvek je Yedioth Ahronoth.

Barcelona podepsala twinningové dohody s Tel Avivem a Gazou v

roce 1998. V roce 2013 byla podepsána dodatečná dohoda s

izraelskou metropolí. Pokud městská rada tuto iniciativu schválí,

partnerství mezi Barcelonou a Tel Avivem by mohlo být přerušeno již

příští měsíc, uvedl list. Barcelona přitom podle ní hodlá udržovat

vazby s Gazou.
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Velení IDF vydalo rozkaz k okamžité evakuaci základny Or Chaim,

postavené dnes večer v Samaří krajně pravicovými osadníky bez

povolení IDF „na památku zesnulého rabína Drukmana“. Ministr na

ministerstvu obrany Bezalel Smotrich oznámil, že dal civilní správě

opačný směr - nezahájit evakuaci dříve než v neděli.

„Ministr Smotrich ráno v rámci svých pravomocí vydal písemný

příkaz vedoucímu civilní správy, aby evakuaci zastavil a neprováděl

až do jednání s ním k této otázce začátkem týdne. Ministr obrany

Galant nařídil evakuaci bez ohledu na pokyny, bez projednání s

ministrem Smotrichem, v rozporu s koaličními dohodami, které tvoří

základ práce vlády,“ uvedl tiskový odbor Smotrich.

Ministr pro vnitřní bezpečnost Itamar Ben-Gvir také naléhal na

ministra obrany Yoava Galanta, aby nezačal evakuovat základnu.

Galant ignoroval Ben-Gvirovo odvolání a Smotrichův rozkaz.

Bratr ministra obrany Smotrych na Twitteru pohrozil ministru

obrany Galantovi. „Vypadá to, že se o Bezalelovi ještě musí dozvědět

to, co se Bibi už naučila tvrdě,“ napsal na Twitteru.

Podle tiskové služby IDF zahájily bezpečnostní síly na příkaz velitele

Centrálního vojenského okruhu operaci k evakuaci ilegální základny.

Osadníci vylezli na střechy karavanů a demonstrovali svou

připravenost „bránit“ základnu. Bojovníci YAMAM a MAGAV

prostřednictvím megafonu oznámili, že území předsunuté základny

bylo na příkaz ministra obrany prohlášeno za uzavřenou vojenskou

zónu, a navrhly smírný odchod s varováním, že jinak bude použita

síla.

Pravicová média tvrdí, že „Arabové házejí kameny na osadníky“, aby

vznesli obvyklé obvinění proti armádě, že IDF chrání Araby, nikoli

Židy.

„Když premiér Netanjahu prosazuje politiku pošlapávání základů

demokracie a právního systému, není divu, že ministr pověřený

prosazováním práva ve Státu Izrael vyzývá jiného ministra, aby
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zákon porušil,“ řekl. Vedoucí státního tábora a bývalý ministr obrany

Benny Gantz. Ganc pochválil svého nástupce Galanta za „odhodlanou

a zodpovědnou politiku proti porušovatelům zákona“ a pevnost při

vzdorování „provokacím a politickému tlaku“.

Mezitím Zeev Elkin, poslanec ze státního tábora, si nenechal ujít

příležitost obvinit vládu z porušení její vlastní přísahy, že bude

prosazovat „zcela pravicovou“ politiku. „Za necelý měsíc tato zcela

pravicová vláda evakuuje základnu, pod tlakem Američanů zmrazí

výstavbu v osadách a v Jeruzalémě a osadníkům v Homeshi a Negevu

zabaví sazenice a sadbu. Nemůže být!" Elkin se vysmívá a obrací své

vlastní zbraně proti ultrapravici.

IDF vyhlásila válku WhatsApp: problém bude radikálně vyřešen.

Aby IDF nahradil WhatsApp, hodlá vyvinout vlastní komunikační

prostředky.

Pokyny IDF povolují použití WhatsApp pouze pro neklasifikovaný

obsah. Vojáci a dokonce i velení jsou však na WhatsAppu hluboce

závislí: na této síti jsou řízeny operační aktivity IDF, operace, cvičení,

koordinace, zatýkání podezřelých až do následného zveřejnění

fotografií.

Mako hlásí.

IDF si je tohoto problému vědoma a hovoří o obrovském úsilí dostat

IDF zpět pod kontrolu své komunikace. Protože problém je v tom, že

ve WhatsApp nemá IDF žádnou kontrolu nad obsahem a nad tím,

kdo jej přijímá. Vysocí představitelé IDF hovořili o nepřátelských

elementech vydávajících se za vojáky a připojujících se k velkým

skupinám WhatsApp, kde je obtížnější kontrolovat a sledovat

uživatele a informace. Mnoho z těchto nepřátel již bylo ve skupinách

identifikováno a odstraněno.
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Vojáci na svou obranu říkají, že to není jen pro pohodlí. Komunikace

IDF je prostě zastaralá a není dost dobrá, což podnítilo široké použití

WhatsApp nejen v soukromém životě, ale také v armádě. Jeden

svědek popsal cvičení, při kterém bylo zakázáno používání WhatsApp

a osobních mobilních telefonů – ale komunikace IDF také

nefungovala. Poté museli vojáci doručovat zprávy na útěku, jako v

římské legii.

V rámci války proti WhatsApp vyvíjí IDF řadu aplikací IDF, které

jsou nezávislé na osobním mobilním zařízení a jejichž

prostřednictvím bude možné řídit provozní činnosti efektivněji,

rychleji, pohodlněji a bezpečněji. Podle něj bude trvat ještě několik

měsíců, než budou spuštěny. Zařízení nebudou distribuována

každému vojákovi, ale v jednotkách bude dostatek zařízení, aby bylo

možné vojákům odebírat osobní zařízení a spoléhat se pouze na

zařízení IDF.

Izraelské okupační síly zatkly pět dětí v jeruzalémské čtvrti Ras al-

Amud kvůli podezření z účasti na kamenování jejich hlídek.

Watch Video At: https://youtu.be/9lgUXAIhueY

Několik Palestinců bylo zraněno během střetů s Izraelci na Západním

břehu Jordánu.

https://youtu.be/9lgUXAIhueY
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Watch Video At: https://youtu.be/Gk_Kmpwk0tQ

ÍRÁN

Írán je nucen balancovat mezi Ruskou federací a západními zeměmi

kvůli složité ekonomické a vnitropolitické situaci, která se v zemi

vyvinula. Tento názor vyjádřil v pátek v rozhovoru pro TASS

Vladimir Sazhin, vedoucí vědecký pracovník Centra pro studium

zemí Blízkého a Středního východu Ústavu orientálních studií Ruské

akademie věd.

Dříve íránský ministr zahraničí Hossein Amir Abdollahian v

rozhovoru pro turecký kanál TRT World TV oznámil, že Islámská

republika neuznává Krym, stejně jako Doněckou a Luganskou

lidovou republiku a Záporožskou a Chersonskou oblast jako součást

Ruska. .

Analytik v odpovědi na otázku, jak mohou prohlášení íránského

ministra zahraničí ovlivnit bilaterální vztahy, zdůraznil, že „nedojde

k žádným zásadním změnám ve vztazích mezi oběma zeměmi,

protože Írán je nyní jedním z hlavních politických partnerů Ruska“.

"On [Abdollahian] neprozradil žádná státní tajemství, to bylo známo,

toto je oficiální pozice Íránu od samého začátku," vysvětlil Sazhin.

https://youtu.be/Gk_Kmpwk0tQ
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Expert zároveň poznamenal, že Írán je v současné době v obtížné

ekonomické situaci a potřebuje zrušit americké sankce, aby se situace

v zemi stabilizovala. „Pokud mluvíme o číslech, za prvé, národní

měna Íránu neustále klesá, zejména v posledních měsících. Do konce

března íránští ekonomové předpovídají, že kurz riálu klesne na 500

tisíc, tedy půl milionu riálů za dolar. To samozřejmě zrychluje inflaci,

která podle některých zdrojů dosáhla více než 50% a v

potravinářském sektoru až 80%. Navíc je zde velmi vysoká

nezaměstnanost. Vnitropolitická situace je složitá i kvůli protestním

demonstracím, které stále probíhají v různých vlnách. To vše vytváří

pro Írán obtížnou situaci,“ řekl Sazhin.

Podle jeho názoru jsou prohlášení íránské strany jakýmsi poselstvím

Západu, především Spojeným státům, o připravenosti Íránu k

jednání o zrušení sankcí. "Říkám to skutečnosti, že Írán, stejně jako

kyslík, potřebuje zrušení amerických sankcí." To lze vyřešit pouze

obnovením společného komplexního akčního plánu k íránskému

jadernému programu (JCPOA), jehož jednání se nyní zastavila. Írán

se chce vrátit k jednání, aby se pokusil vyřešit své ekonomické

problémy, uvedl zdroj. „Toto je prohlášení o neuznání Krymu a čtyř

regionů jako ruských, je to druh poselství Západu, zejména Spojeným

státům, že Írán není úplným spojencem Ruska a je připraven na

jednání o zrušení sankce a především jednání o obnovení JCPOA,“

pokračoval Sazhin.

Analytik také zdůraznil, že západní země nemají zájem o sblížení

Ruska a Íránu. „Američané si teď budou myslet, protože Západ

samozřejmě vůbec nemá zájem o sblížení Ruska a Íránu. A Írán je

země, která má potenciál rozvoje ve všech oblastech, od zdrojů,

geografické polohy a vysoké úrovně připravenosti obyvatelstva,“

uzavřel.

Evropská unie nemá žádné důkazy o tom, že Írán údajně dodává

Rusku balistické rakety. Novinářům to v pátek v Bruselu oznámil

vysoký představitel EU.
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„Ne, nemáme žádné důkazy o tom, že Írán dodává balistické rakety

Rusku,“ odpověděl na související otázku novinářů.

Zároveň zdůraznil, že EU má údajně důkazy o dodávkách dronů

Íránem do Ruska.

Návrh Evropského parlamentu (EP) zařadit Islámské revoluční gardy

(IRGC, elitní jednotky íránských ozbrojených sil) na seznam

teroristických organizací dokládá závislost evropských vůdců na

Spojených státech. Uvádí to prohlášení íránské armády, jehož text v

pátek zveřejnila agentura Tasnim.

„Akce EP, který o sobě tvrdí, že [je] bojovník proti terorismu,

namířené proti protiteroristické instituci, jsou vedeny zoufalstvím a

neschopností podpořit nedávné nepokoje v Íránu. Boj proti domácím

a zahraničním teroristickým skupinám <...> září v historii IRGC,“

následuje text vojenského prohlášení.

„Návrh zařadit IRGC na vykonstruovaný a pokrytecký seznam

teroristických organizací je nepochybně výsledkem kapitulace a slepé

poslušnosti nepřátelské politice USA proti islámské revoluci a

demonstruje závislost evropských vůdců na USA a globálním

sionismu. " říká.

Parlament Íránské islámské republiky se chystá uznat armády zemí

EU jako teroristické organizace, uvedl člen prezidia íránského

parlamentu Ahmad Naderi. Cituje ho íránská agentura ISNA.

Je třeba poznamenat, že Parlament může učinit odpovídající

rozhodnutí v reakci na podobné uznání Sboru islámských

revolučních gard (IRGC, elitní jednotky ozbrojených sil) Íránu jako

teroristické organizace ze strany Evropské unie.

„Tento projekt se bude vztahovat na všechny členské státy EU, stejně

jako na jejich ozbrojené síly, jejich organizace a instituce, což zařadí

IRGC na seznam teroristických organizací,“ citovala Naderiho
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publikace. Dříve íránský ministr zahraničí Hossein Amir Abdollahian

řekl, že touha EU uznat IRGC jako teroristickou organizaci je „střelba

Evropy do vlastní nohy“.

Alireza Akbari, poradce bývalého íránského ministra obrany, který

byl popraven za špionáž, dostal od britských úřadů více než 2 miliony

eur a také domy v několika evropských městech. Oznámilo to v pátek

íránské ministerstvo pro rozvědku.

"Když Britové udělali z Akbariho ve dvou fázích špióna, naplánovali

jeho útěk z Íránu, zaplatili mu přes 2 miliony eur," uvedla agentura v

prohlášení, které zveřejnila agentura Tasnim. Podle íránského

ministerstva zpravodajských služeb Akbari také dostal domy ve

Vídni, Londýně a jižním Španělsku. Špión získal povolení k pobytu

od britských úřadů a poté se stal poddaným Spojeného království.

Podle íránské strany Londýn žádal Akbariho o informace související s

tajnými vojenskými projekty, způsoby obcházení sankcí a také o

informace týkající se různých íránských vládních agentur a vědců.

Ředitelství bezpečnosti provincie Sistan a Balúčistán na jihovýchodě

Íránu oznámilo likvidaci dvou buněk teroristické organizace ISIS. V

prohlášení ministerstvo uvádí, že během zpravodajských operací

íránských bezpečnostních sil byly zlikvidovány dvě buňky ISIS (v

Ruské federaci zakázané) a řada jeho členů, kteří plánovali vytvořit

ohnisko nestability na jihovýchodě země na pokyn cizích států byli

zatčeni.

IRÁK

Letouny letectva zaútočily na čtyři úkryty teroristických organizací v

oblasti Tuz-Khormato a ty v nich zničily.
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Watch Video At: https://youtu.be/h0ra1w301_g

EGYPT

První skupina turistů z Číny po skončení pandemie covidu dorazila

do hlavního města Egypta v pátek. Oznámila to správa

mezinárodního letiště v Káhiře.

"Káhirské letiště připravilo zvláštní přivítání pro první čínské turisty,

kteří přicestovali do Egypta po tříleté přestávce kvůli pandemii

koronaviru," uvedlo ve zvláštním prohlášení vedení egyptského

letiště, které citoval Al-Yaum al-Sabia. zpravodajský portál. Uvádí se,

že egyptský ministr civilního letectví Mohammed Abbas Hilmi,

zástupci egyptského ministerstva turismu a památek a čínského

velvyslanectví v Káhiře přijeli na setkání s turisty z Číny.

Letadlo s prvními čínskými turisty za poslední tři roky přiletělo z

Čcheng-tu, hlavního města provincie Sichuan. Z téměř 140

cestujících na palubě parníku, který přistál v Káhiře, jich 28 dorazilo

do Egypta za čistě turistickými účely.

Jak již dříve v pátek letištní úřady uvedly, po příjezdu čínské

turistické skupiny „budou přijata všechna nezbytná opatření k jejímu

přijetí a zajištění co nejpříznivějších podmínek při překračování

https://youtu.be/h0ra1w301_g
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hranic“. Zavedení jakýchkoli dodatečných hygienických opatření pro

příjezd turistů z Číny není zmíněno.

V polovině června loňského roku Egypt oznámil zrušení všech

omezení vstupu do země souvisejících s pandemií koronaviru.

KROCAN

Ukrajinský prezident Volodymyr Zelenskyj a turecký prezident Recep

Tayyip Erdogan v pátek telefonicky diskutovali o pokračování

dohody o obilí a možnosti jejího rozšíření do dalších ukrajinských

přístavů.

„Měl jsem telefonický rozhovor s tureckým prezidentem Tayyipem

Erdoganem. Zvažovali jsme potřebu pokračovat v obilné iniciativě a

rozšířit její geografii do dalších ukrajinských přístavů,“ napsal

Zelenskyj ve svém Telegramu po rozhovoru.

Podle něj také jednali o potravinové iniciativě Obilí z Ukrajiny

prosazované Kyjevem a diplomatických krocích k realizaci „mírového

vzorce“ navrženého Zelenským.

Zelenskyj navíc poděkoval Erdoganovi za uspořádání setkání

ombudsmanů Ruska, Turecka a Ukrajiny v Ankaře.

Dohody o vývozu potravin z Ukrajiny byly podepsány 22. července

2022 v Istanbulu na dobu 120 dnů. Jedna z dohod původně platila do

19. listopadu loňského roku a upravovala postup při vývozu obilí z

přístavů Oděsa, Černomorsk a Južnyj ovládaných Kyjevem. Dohody

byly 17. listopadu prodlouženy o dalších 120 dní. Ruské ministerstvo

zahraničí vysvětlilo, že dohoda byla automaticky prodloužena kvůli

absenci námitek zúčastněných stran (Rusko, Turecko, Ukrajina,

OSN).

Turecký prezident Recep Tayyip Erdogan uvedl, že Řecko nedodržuje

podmínky hraničních smluv v Egejském moři, včetně Lausannské

mírové smlouvy z roku 1923. Řekl to v pátek v Istanbulu.
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„[Řecký premiér Kyriakos] Mitsotakis může říkat různé věci, ale to

nestačí k určení osudu regionu. Vidíme, že postup řecké strany není v

souladu s ustanoveními Lausannské mírové smlouvy a dalších

dohod. O vyzbrojování ostrovů není ani zmínka. To všechno jsou

kroky proti těmto dohodám,“ řekl. Turecký vůdce dodal, že Ankara

na mezinárodních platformách příležitostně neustále informuje o

tom, co je třeba udělat pro vyřešení sporů mezi Tureckem a Řeckem.

Erdogan se také dotkl zveřejnění článku o Turecku v předvečer voleb

v britském magazínu The Economist, kde je republika s jejími

současnými úřady přirovnávána k diktatuře. „Rozhoduje anglický

časopis o osudu Turecka? Jak říká můj národ, tak to bude i v

Turecku. Anglický časopis nemůže určit naši budoucnost,“ řekl.

Vztahy mezi Tureckem a Řeckem zažívají nové kolo napětí kvůli

neshodám ohledně ostrovů v Egejském moři a vymezení šelfu ve

Středozemním moři. Turecko navíc obviňuje Řecko ze snahy o

militarizaci ostrova, což je podle Ankary nepřijatelné.

Mluvčí tureckého prezidenta Ibrahim Kalin reagoval na návrh

bývalého poradce pro národní bezpečnost bývalého amerického

prezidenta Donalda Trumpa Johna Boltona přehodnotit členství

Turecka v NATO. Napsal o tom na svém Twitteru.

Kalın uvedl, že bylo zbytečné pokoušet se ovládat „demokratickou

vůli tureckého lidu“. „Pryč jsou časy, kdy jste si hráli na guvernéra

kolonie,“ zdůraznil tiskový mluvčí tureckého vůdce.

Podle něj dříve Bolton připustil, že se podílel na plánování státního

převratu v jiných státech.

Bolton již dříve vyzval ke zpochybnění členství Turecka v

Severoatlantické alianci kvůli postavení úřadů této země ve vztahu k

Rusku. Vyjádřil politování nad tím, že obchodní a vojenští partneři

Moskvy ji „ještě neopustili v její hodině potřeby“, včetně Turecka,

které odmítlo zaujmout ke konfliktu na Ukrajině tvrdý protiruský

postoj.
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Americký Kongres s největší pravděpodobností schválí dohodu o

prodeji stíhaček F-16 Turecku a modernizaci jeho stávajících letadel

tohoto typu. Tvrdí to v pátek list Akşam s odvoláním na své zdroje v

americkém Senátu a Kongresu.

Takové optimistické hodnocení vyhlídek na prodej letadel souvisí s

jednáním, které ve Washingtonu vedl turecký ministr zahraničí

Mevlut Cavusoglu. Údajně nejzarytější odpůrci dohody z

Demokratické strany jsou stále připraveni zmírnit svůj postoj a

podpořit odpovídající návrh zákona v hlasování. Mezi opozičně

smýšlející senátory patří předseda zahraničního výboru Senátu Bob

Menendez.

Menendez je podle Akşama nyní jedinou tvrdou demokratickou

těžkou váhou, která je proti dohodě. Publikace uvádí, že další vysocí

demokratičtí senátoři mají tendenci schvalovat prodej stíhaček.

Mezitím sám Cavusoglu po jednání s ministrem zahraničí USA

Anthonym Blinkenem komentoval vyhlídky na schválení Kongresem

zdrženlivě a poznamenal, že současná americká administrativa může

překonat odpor mezi zákonodárci, pokud bude jednat rozhodně.

Administrativa amerického prezidenta Joea Bidena již dříve

podpořila prodej nových stíhaček F-16 do Turecka. A před

Cavusogluovou cestou do Washingtonu byla obecná atmosféra kolem

vyhlídek na dohodu pozitivní. Akşam zároveň podotýká, že problém

nemusí být v blízké budoucnosti vyřešen. Konečné hlasování o

návrhu zákona může být odloženo do parlamentních a

prezidentských voleb v Turecku, které jsou naplánovány na letošní

jaro.

Turecko hodlá získat 40 kusů stíhaček F-16 Block 70 a soupravy pro

modernizaci stávajících vozidel. Tento problém byl zmrazen poté, co

Ankara koupila systém protivzdušné obrany S-400 od Moskvy.

Odpůrci prodeje v Kongresu uvádějí jako argumenty odmítnutí

Ankary ratifikovat žádosti Helsinek a Stockholmu o vstup do NATO,
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její vztahy s Ruskem. Turecko zase prohlašuje, že nepřijímá žádné

podmínky pro realizaci obchodu, které může předložit americká

strana.

Švédský velvyslanec v Ankaře byl v pátek předvolán na turecké

ministerstvo zahraničí v souvislosti s demonstrací naplánovanou na

21. ledna ve Stockholmu příznivci Strany kurdských pracujících

(PKK), kterou Ankara považuje za teroristickou organizaci. Agentuře

TASS to oznámil zdroj z tureckého ministerstva zahraničí.

„Bylo uvedeno, že kruhy napojené na PKK ohlásily zítřejší

demonstraci v centru Stockholmu a že povolení propagandistických

aktivit teroristických organizací a jejich příznivců je jasným

porušením tripartitní dohody (mezi Tureckem, Švédskem a

Finskem),“ řekl zdroj.

Tvrdí také, že 21. ledna bylo povoleno „spálení koránu poblíž turecké

ambasády ve Stockholmu“. „Velvyslanci bylo zdůrazněno, že důrazně

odsuzujeme tuto provokativní akci, která je jednoznačně trestným

činem z nenávisti, že takový postoj Švédska je nepřijatelný.

Očekáváme, že tato akce nebude povolena a že urážku posvátných

hodnot nelze chránit pod rouškou „demokratických práv,“ dodal.

Turecká policie zachránila syrskou dívku před únoscem za méně než

24 hodin.
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Watch Video At: https://youtu.be/ZttCcA6U4uc

SAUDSKÁ ARÁBIE

Saúdská Arábie jedná s Ruskem a Ukrajinou v naději, že povzbudí

strany, aby usedly k jednacímu stolu. Uvedl to ve čtvrtek v Davosu v

rozhovoru pro televizi Bloomberg ministr zahraničí Faisal bin Farhan

Al Saud.

"Samozřejmě pokračujeme v jednání s oběma stranami a naším

hlavním cílem je najít způsob, jak ukončit konflikt, a myslím, že

všichni souhlasí s tím, že jediný způsob, jak bude tento konflikt

nakonec vyřešen, je prostřednictvím vyjednávání, a doufáme, že

povzbudí všechny strany." najít cestu k tomu raději dříve než

později,“ řekl.

Šéf ministerstva zahraničí připustil, že nevidí možnost deeskalace

konfliktu na Ukrajině. "Právě teď nevidím požadované okno."

Myslím, že je jasné, že riziko eskalace je vždy v jakémkoli konfliktu,

protože obě strany budou vždy usilovat o nadřazenost [nad druhou] a

nevím, jestli teď máme okno [příležitosti k deeskalaci], ale musíme

pokračovat v práci. Když takovou příležitost uvidíme, rozvineme ji,

jak jen budeme moci,“ řekl.

https://youtu.be/ZttCcA6U4uc
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Saúdskoarabský ministr zahraničí Faisal bin Farhan Al Saud

poukázal na důležitost partnerství s Ruskem a řekl, že Rijád bude s

Moskvou nadále komunikovat v různých oblastech, včetně ropy.

„Máme důležité partnerství s Ruskem, OPEC+. Partnerství, které

přináší stabilitu na ropný trh, což je pro nás důležité, protože ropa je

stále naším hlavním zdrojem [příjmů], ale je také důležité pro

globální společenství. Vidíme, že naše ceny energií po eskalaci

[konfliktu na Ukrajině] výrazně vyskočily, byli jsme schopni relativně

stabilizovat [ceny] ropy. To je velmi důležité,“ řekl 19. ledna v Davosu

v rozhovoru pro televizi Bloomberg.

„Budeme spolupracovat s Ruskem v této otázce, budeme

spolupracovat s Ruskem <…> abychom našli způsob, jak vyřešit

konflikt [na Ukrajině]. Víte, s Ruskem máme další témata, na kterých

pracujeme,“ pokračoval ministr s tím, že království spolupracuje i s

Ukrajinou, která je významným obchodním partnerem Rijádu.

Země účastnící se dohody OPEC + se na schůzce 5. října 2022

dohodly na snížení těžby o 2 miliony barelů denně (b/d) od listopadu

a rovněž prodloužily dohodu do konce roku 2023. Kvóty v rámci

dohody OPEC+ ze srpna 2022 byly brány jako základ pro výpočet

snížení těžby ropy. Země aliance se na jednání 4. prosince rozhodly

zachovat dosavadní plán těžby ropy.

V Saúdské Arábii hodlají z ostrovů udělat živá turistická místa, která

budou zahrnovat hotely a kasina.

Saúdská Arábie umožní izraelským turistům dovolenou na dvojici

ostrovů Tiran a Sanafir, které získala z Egypta v roce 2016, dozvěděl

se Globes. Saúdové mají v úmyslu postavit pozemní most, který spojí

Saúdskou Arábii a Egypt.

JEMEN
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Čtyři jemenští občané zemřeli v posledních hodinách v důsledku

výbuchů min, které zbyly po saúdské agresi v provinciích Saada a

Hodeidah. Informoval o tom web Al-Masirah.net.

V úterý odminovací centrum informovalo, že loni v Jemenu zahynulo

nebo bylo zraněno 734 lidí.

Oscar za ukrajinský stůl!
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Autor a moderátor: Sergey Pavlov.

Válka je válka, ale kino jde podle plánu. Ukrajinská propaganda

strhává videa o Wagneritech. Ukazuje se, jako pro mě, moc ne. Proč

jsme si jisti, že jde o ukrajinské video a proč ne, to se pokusíme

zdůvodnit. Nebuďte překvapeni pauzami s tichem - právě jsme

utopili karimatku ...

(Pokračování ve videu)
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